



Karen Women Organization

E-mail: kwocentral@gmail.com Website: www.karenwomen.org

မိုးနဲ- ၂၀၁၅, လာယု, ၂၀၁၂
ဟိန်ခိန်ဒီဘုဂ်ပုဘက်ကီဘက်ခဲမိုးနဲ

“ယမ့မ့ပုဘက်ကီဘက်ခဲတဂဘက်ဆက်ကနဘက်ယကလုာ်တက့ာ်”

ကညီပိန်မုန်ကရချူးနဲကဒီးဟိန်ခိန်ဒီဘုဂ်ပုဘက်ကီဘက်ခဲအမိုးနဲအသိတဘျီကဒီးလံန့လီ. ကညီပိန်မုန်ကရဟ်လီတဂ်ဂုခိန် သုဂ် လာတဂ်က မလက ပီကွာ ဟိန်ခိန်ဒီ ဘုဂ်ပုဘက်ကီဘက်ခဲမိုးနဲတဘျီအံ အဂီမိုးဝဲ “ ယမ့မ့ပုဘက်ကီဘက်ခဲ တဂဘက်ဆက်ကနဘက်ယကလုာ်တက့ာ် ” န့လီ. တဂ်ဂုခိန်သုဂ်တခါအံပဝဲကညီပိန်မုန်ကရပုမလိတဂ်ဖိတဖန်ယုထာထိန်အီဖဲပမာဝဲတဂ်မလိဘက်ယးပုဘက်ကီဘက်ခဲဒီးတဂ်ဆုကွာကဒါကွာတဂ်မလိဖဲတလါအံအပူန့လီ. ကိးန့ဒဲးဖဲ လါယု ၂၀၁၅ န့ တဂ်မလိသုဂ်နီထိန်ကွာဟိန်ခိန်ဒီဘုဂ်လါကသုဂ်နီကွာပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်အတဂ်ကီတဂ်ခဲတဖန်န့လီ. တဂ်သုဂ်တဖန်အံမိုးဒဲးသိးတဂ်ကသုဂ်ဂံဟ့ဂ်ဘါဒဲးသိးကကယာ်မ့တမ့မအါထိန်ပုဂ်ဂီတဂ်ဆိန်ထွဲမစာလါပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်အဂီဒဲးသိးပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်ကအိန်မုဘက်တဂ်အိန်မုလါအအိန်ဒီးသူးသုဂ်လါကပီအဂီန့လီ. မိုးစွာ်ကိးမိုးနဲတနဲလါပကဘက်ဟ့ဂ်ထိန်ပတဂ်စံးဘျူးစံးဖိန်ဆုထံကီလါအတဂ်လိဂ်ပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်ဒဲးအမိုးကီကီတဂ်တဲဂ်အသိးန့လီ. ပဝဲလါအမိုးပုဘက်ကီဘက်ခဲပိန်မုန်ပ အဲဒီးဟ်ပနီမိုးတနဲ အံ ဒဲးအမိုးမိုးနဲတနဲလါကြားတဂ်မလကပီအီ မိုးလါပဝဲပိန်မုန်သုဂ် တဖန် ပဝဲနဲဒဲးတဂ်လါ ပပုဘက်ကီဘက်ခဲတတဂ်ဆိတလဲအဂီ လါန့တဖန်အနီလံန့လီ. ပသုဂ်ညါစွာ်ကိးလါတဂ်လိဂ်အိန်ဝဲအါမးလါပကဘက်ဆဲးမအီန့လီ. လါဆိဒဲးတဂ်ခဲအံပဟ်သုဂ်ဟ်သးလါတဂ်ကတိအသိတဖျါလါအမိုး “ တဂ်ဆုကွာကဒါကွာပုဘက်ကီဘက်ခဲ ” လါအဘက်တဂ်သုအီဒီးဘက်သုဂ်ဘက်သးဝဲပယီသုစွန်ပဒိန်ဒီးထံဂုကီဂါကရါကရါတဖန်တနီန့လီ. ပအဲဒီးမလိတဂ်လါပုဘက်ကီဘက်ခဲအကလုာ်တဖန်တဂ်ဒိကနအီစွာ်ကိးန့လီ.

ဖဲ၁၇၁၅, ၂၀၁၂, အိန်ဆါစူးကွန်အတဂ်လဲဆုကီနီဂုကဲထိန်အသးဂုဂုဒီးကတိလါတဂ်ဘက်ယးအတဂ်တဂ်လိဂ်တဂ်ဟ့ဂ်ကနာတဂ်လါကပီလါအဘက်ဟ့ဂ်အီဖဲ၁၉၉၁အနီန့လီ. လါအတဂ်ကတိအပူအဝဲရဲပုးဝဲလါဖဲတယံဒဲးဘက်, အဝဲလဲဟးအိန်သကိးဘက်ဝဲဘက်ကီဘက်ခဲဒဲကဝီလါအအိန်လါကီကီတဂ်တဲဂ်ဒီးကီပဂ်ယီအကီဆါလါအဘက်တဂ်ထူးကွန်ကီဂ်စွတဂ်မစာဒီးတဂ်အဝဲ န့အစာဖဲထိန်လါတဂ်မစာလါကွာတဂ်အိန်တဂ်အိဒီးတဂ်ဖဲတဂ်မတဖန်န့လီ. အိန်ဆါစုဂ်ကွန်စံးဝဲလါ, “ ယထံဂ် လိဂ်သးဒီးပုလါအဟ့ဂ်လါအသးဒီးမစာပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်လါအမတဂ်ဆုဂ်ကိးမိုးနဲလါပုတဖန်လါအဘက်တဂ်ဖိန်ယံးယာ်အတဂ်အိန်မုတဖန်ကထုန်ဖျဲထိန်လါတဂ်ကီတဂ်ခဲတဖန်ကသုကနဲအဂီန့လီ. ပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်ကတိထိန်အတဂ်ဘက်ယိဘက်ဘျီတဖန်လါ ” “ ပုအမစာအဝဲသုဂ်တဖန်အတဂ်သးလါဘျဲ ” လါအဖိခိန်, အခိပညီမိုးစွာ်ကိးတ “ တဂ်သးလါဘျဲလါအတသးအိန်သးကညီမစာတဂ်လါဘက် ” န့လီ. “ ပုမစာတဂ်အတဂ်သးလါဘျဲ ” အတဂ်အိန်ဖျါရဲရဲဖိခိဖျိတဂ်ထူးကွန်ကီဂ်စွတဂ်ဆိန်ထွဲမစာအဖိခိန်န့လီ. “ တဂ်သးလါဘျဲလါကသးကညီတဂ် ” ဖျါထိန်တရဲလါတဂ်ထူးကွန်တဂ်ကဟုကယာ်အဖိခိန်ဘက်. တဂ်သးလါဘျဲအစာမိုးတဂ်ပိန်ထွဲထိန်လါတဂ်သးလါဘျဲအဂါတဂါန့လီ. မိုးပပတဂ်ကွန်တဂ်ကဟုကယာ်ဘက်ယးပုလါအအိန်လါတဂ်ကီတဂ်ခဲအပူန့ဂုကစီဒီခါ? မိုးတဂ်လါဘက်လါစုခိဖျိတဂ်မစာပုဘက်ကီဘက်ခဲ အတဂ်လိဂ်ဘက်တဖန်မိုးတဂ်လါအပူဒိန်နဲဒဲးတဂ်လါဘက်လါစုလါ တဂ်ကဟုကယာ်ဒီး တဂ်မစာတဂ်ဒီးပျဲပုအဂုအဂါတဂ်ဘက်တဂ်န့ခါ? ယယုထိန်တဂ်ဆုပုမစာတဂ်လါဟိန်ခိန်ဒီဘုဂ်လါအကမလါပုပုလါအလိဂ်ဘက်တဂ်မစာတဖန်အတဂ်လိဂ်ဘက်လါအယုထံဂ်န့တဂ်ပုဖျဲတဖန်အဂီန့လီ. ညီနီပုဘက်ကီဘက်ခဲတဖန်အိန်ဒီးတဂ်ကီတဂ်ခဲလါအကထံဂ်န့တဂ်ပုဖျဲအလိဂ်လါအလိဂ်ဘက်ဝဲန့လီ.”

ကညီပိန်မုန်ကရနဲဂ်ရွှ်, နါဒါအဲဂ်ကျာစံးဝဲလါ, “ ပမိုးအိန်ဒီးတဂ်ခွဲးတဂ်ယာ်န့, မတတဂ်မးတအဲဒိးလါကကဲထိန်ဘက်ပုဘက်ကီဘက်ခဲဘက်. ယသုဂ်နီထိန်ကွာဒဲးမိုးနဲတနဲလါယဘက်တဂ်မဆုဂ်ယလါယကဘက်ဟးထိန်လါယသဝီအခါန့လီ. ယတအိန်ဒီးတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲလါယကဟးဖးဒီးယသဝီဘက်. ဘက်ဆက်ယဘက်ဟးထိန်မိုးလါပယီသူးတဖန်ဟဲန့လါလါပသဝီပုဒီးခးနါစါတဂ်အယိပဝဲသုဂ်တဖန်ပဘက်ယုပဒုပသးလါပသးသမုတဂ်ပုဖျဲအဂီ န့လီ. ပုနီတဂ်တအိန်ဒီးတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲလါကဟ်တဂ်ပထံပကီဒီး ကဲထိန်ပုဘက်ကီဘက်ခဲလါထံကီအဂါတဘျီအပူန့ဘက်. လါတဂ်န့အယိ, တဂ်အိန်သးမိုးအိန်လါပကဘက်ကွာကဒါကွာဆုပဟ်န့, ပအဲဒိးလါပကတဂ်ဘက်တဂ်သဘျီအရီးဒီးပဂ်ယုဂ်ပဂ်ဂီလါလါပုပုလါ တဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲပတဂ်ကွာကဒါကွာအပူန့လီ. ဒဲးလါအပူကွန်ယစံးတဂ်အသိး, ပမိုးတပဂ်ယုဂ်ဘက်န့တဂ်တဘက်ဝဲသကိးလါပဂ်ဘက်. ဘက်

ဆန်တန့်ညါအံ့ယအဲဒ်ဒီးတဲလါ “တၢ်တဘၣ်တဲသကိးပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအဂ့ၢ်လၢတပၣ်ယုၣ်ဒီး ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဘၣ်” န့ၣ်လီၤ.”

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတၢ်ရၤလီၤတၢ်ကစီၣ်ဝဲၤကျိၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးဝဲလၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျိၤအကျဲလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤအါအါဂီၢ်ဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဆီတလဲအိၣ်ဒ်တဆံးတက့ၢ်လၢ ကလုာ်ဖျၢၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါပထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤဟးဂီၤပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အါထီၣ်,တၢ်ဟံးကွံာ်ဖူဖိသဝီဖိဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တဖၣ်, ပယီၤသုးတဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါအါထီၣ်, တၢ်မၤဆုၣ်မၤစိးတၢ်,တၢ်မၤသံတၢ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤဆဲးမၤဒီးဒ်အသးလၢဟီၣ်ကဝီၤတနီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢ အပူၤအဖျဲးလၢပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲတဖၣ်ကက့ၤကဒါက့ၤဆူကီၢ်ပယီၤအဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်မ့ၢ်တထၢန့ၣ်ယုၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်တၢ်ပီၣ်, တၢ်ရဲၣ်သဲကတီၢ်ဘၣ်ယး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်က့ၤကဒါက့ၤဆူထံလီၢ်ကီၢ်ပှၤဘၣ်ဒီး, တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤအဖျဲးလၢပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤပျံၤလီၤဖုးဒိၣ်မးဒီး တမ့ၢ်တၢ်သဘျူ အလၢအပျဲၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအမ့ၢ်နံၤအံၤ, ဒ်ပိာ်မုၢ်အသိး, ဒ်ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအသိး, ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢအဲၣ်ဒီးကိးသတြီထီၣ်ဆူပှၤကိးဂၤဒဲးလၢအဆုၣ်နီၤလၢပျဲာ်စီၢ်ခိၣ်လၢအမၤတၢ်ဆၢတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဘၣ်ယးဒီးပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအတၢ်အိၣ်မူ, ဒ်သိးဒိကန့ၣ်ပတၢ်ကိးသတြီထီၣ်အံၤဒီးထၢန့ၣ်ယုၣ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးထံၣ်ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအခါစးလၢပျဲာ်စီၢ်ကိးဖျါဒဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးထံၣ်ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲပိာ်မုၢ်တဖၣ်ခါစးလၢပျဲာ်စီၢ်ကိးဖျါဒဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဒိကန့ၣ်ပကလုာ်လၢတၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤကျိၤကျဲၤအပတီၢ်ကိးဘိဒဲးဘၣ်ဒီး,ပှၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအတၢ်က့ၤကဒါက့ၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤဖျဲးဘၣ်.

ဆဲးကျိးဘၣ်-

- နီၢ်ဘျူမ့ၢ်နဲးဇၢ်- +၆၆၈၈၅၄၅၅၇၄၆
- နီၢ်တၢ်မျၢၢ်စိ- +၆၆၈၁၀၂၆၆၇၃၈